
3 سه شنبه 14 اردیبهشت ماه 1395
مسئله مینو خالقی باید در مجلس حل شود

محمدرضا عارف منتخب مردم تهران در مجلس دهم با اشاره به مسئله مطرح شده درباره نتیجه آرای یکی از منتخبان حوزه انتخابیه اصفهان در مجلس دهم، اظهار داشت: علیرغم فضای خوبی که در انتخابات ایجاد شد، 
اما متأسفانه با بداخلاقی هایی روبرو شدیم که نمونه آن درباره یکی از منتخبان اصفهان است. وی افزود: این مسائل درباره یک فرد برجسته ای رخ داد و در حالی که نص صریح قانون و آئین نامه داخلی مجلس می گوید اگر 

سند جدیدی درباره برخی از منتخبان مطرح شد باید در جریان اعتبارنامه وی بررسی شود، اما شاهد برخوردهای نادرستی هستیم. منتخب مردم تهران در مجلس دهم با اشاره به اینکه بنده از روز دوم فرودین ماه این موضوع را 
پیگیری کردم، گفت: در این روز جلسه ای حدود 2 ساعته با این فرد داشتم و تاکنون این مسئله از سوی بنده و شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان رسانه ای نشد تا موضوع در آرامش برطرف شود. عارف با یادآوری این 

نکته که مسئله مینو خالقی باید براساس قانون حل شود، تصریح کرد: این مسئله باید در مجلس و در زمان بررسی اعتبارنامه وی حل شود. وی انتشار عکس های جعلی منتسب به این فرد را اقدامی غیراخلاقی 
دانست و تصریح کرد: اینکه تصویر جعلی خلاف اخلاق متعلق به خانواده متدینی منتشر می شود، آیا با دم زدن ما از دین و اعتقادات مان سازگار است؟ رئیس بنیاد امید ایرانیان خاطرنشان کرد: وقتی اعلام 

می شود عکس ها جعلی است و تکذیب می شود، باز هم بر آن تاکید می کنند و نهادها و دستگاه هایی که ادعا می کنند حقوق افراد را در فضای مجازی پیگیری می کنند در این میان سکوت می کنند.

ولنگاری در انتخابات، روحانیون مجلس را کم کرد
نماینده مردم کهگیلویه و بهمئی در مجلس 
شــورای اســلامی نســبت به کاهش تعداد 
نمایندگان روحانی در مجلس دهم انتقاد کرد. 
علی محمد بزرگواری در تذکری در جلسه علنی 
صبح امروز سه شنبه خطاب به رئیس جمهور 
گفت: آقای روحانی شما که افتخار می کنید 

در دوران ریاست شما بیشترین زن ها به مجلس راه یافته اند آیا با توجه به کسوت 
مقدس روحانیت که به تن کرده اید، تاسف خورده اید که روحانیت کمترین سهم 
را در مجلس دهم داشته اند؟ وی ابراز عقیده کرد: این موضوع به خاطر پولهای 
کثیف و همچنین ولنگاری بی سابقه  در برگزاری دهمین دوره انتخابات مجلس 
بود. بزرگواری هم چنین با بیان این که »در رابطه با اقتصاد مقاومتی جز شــعار 
کاری نشده است« مدعی اعمال تبعیض از سوی سازمان مدیریت و برنامه ریزی 

و برخی معاونین وزارت خانه ها نسبت به برخی از شهرستان ها شد.

مردم بساط تندروی و خشونت را برچیدند
کمال الدیــن پیرمــوذن بــا انتقــاد از برخی 
اظهارنظرهــا درخصوص دخالــت دولت در 
انتخابات گفت: این مسائل در کنار شکست 
اصولگرایان در هر دو مرحله انتخابات نشان 
می دهد که اصولگرایان از این که مردم با رای 
خود بســاط تندروی و خشــونت را برچیدند، 

ناراحت هستند. او با بیان این که رای مردم به جریان حامی دولت و اصلاح طلبان 
بود، یادآور شــد:   به دلیل ۸ ســال ســوءمدیریت احمدی نژاد و چندین ســال 
اختلاف نظر میان دولت و مجلس، نظــر و رای مردم روی اصلاح طلبان بود و 
اصولگرایان سعی داشتند با سیاه نمایی برجام در اذهان عمومی تاثیرگذار شوند 
که موفق نشــدند. پیرموذن اعلام کرد: آن چه که مطرح شــده، صرفاً توجیه 
ناموجه برای شکست اصولگرایان است. آن ها سعی دارند عدم اقبال عمومی را 
با طرح مسائلی همچون عدم رعایت قانون و انصاف از سوی دولت توجیه کنند.

ریاست خبرگان مال هاشمی است
حجت الاســلام محمد اشــرفی اصفهانی 
مشــاور و رئیس هیئت بدوی رســیدگی به 
تخلفات اداری نهاد ریاست جمهوری درباره 
گزینه های ریاست مجلس خبرگان رهبری، 
گفت: غیر از آقای هاشــمی فــرد دیگری 
لیاقت ریاست خبرگان را ندارد. وی در پاسخ 

به این ســؤال که  آقای مرعشی گفته اند که هاشــمی برای ریاست مجلس 
خبرگان کاندیدا نمی شود، افزود:  بی خود می گویند؛ اگر هاشمی هم کاندیدا 
نشــود او را در این صحنه وارد می کنند، چرا که او متعین به ریاست خبرگان 
است. حجت الاسلام اشرفی اصفهانی در ادامه با بیان اینکه دو دوره ای که 
هاشمی رفســنجانی رئیس مجلس خبرگان نشــد یک حرکت سیاسی بود، 
خاطرنشــان کرد: مجلس خبرگان بدون او بی معنا و ریاســت خبرگان هم 

بدون او مفهومی ندارد. 

طرح امنیت اخلاقی 
 هنجارشکنان را 

نگران کرده است
رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح با حمایت از طرح 
امنیــت اخلاقی ناجا گفت: طــرح امنیت اخلاقی، 
هنجارشــکنان را نگران و جریان هــای غرب گرا در 

کشور را منفعل ساخته است.
 سرلشکر سیدحســن آقایی فیروزآبادی در سخنانی 
با اشــاره به رســالت خطیر نیروی انتظامی در رابطه 
با اجــرای طرح امنیت اخلاقی اظهــار کرد: امنیت 
اخلاقی سرمایه و مزیت بزرگ جامعه ی اسلامی ما 
است و نهادهای متولی امنیت و نظم اجتماعی نباید 
اجازه دهند با سهل انگاری و سهل اندیشی عده ای، 
این عرصه مورد تعرض و تاخت و تاز هنجارشــکنان 
بی مبالات و یا اشرار و نفوذی های دشمن قرار گیرد.
فیروزآبادی با اشاره به چند بعدی بودن طرح امنیت 
اخلاقی و نقدهای غیرمنصفانه پیرامون آن گفت: در 
حالی که این طرح چهار جرم هنجارشکن »مزاحمت 
نوامیس«، »کشــف حجــاب«، »آلودگی صوتی« و 
»رفتارهای پرخطر« را شامل می شود، تمرکز بر یک 
بعدی معرفی کردن آن که متأسفانه با جنجال آفرینی 
برخی رسانه ها و ترویج مطالب نادرست و غیردقیق در 
شبکه های اجتماعی همراه شده است، امری ناپسند 

و محکوم است.
وی افزود: باید با هوشــمندی و جلب حمایت دولت 
مردان و مردم بسترهای موفقیت طرح امنیت اخلاقی 
جامعه فراهم شود. لذا نه تنها نباید چند وجهی بودن 
این طرح با هوچی گری در محاق فراموشی قرار گیرد 
گاهی بخشی نسبت به ابعاد و زوایای  ، بلکه تبیین و آ
مختلف این طرح در منابر وعظ وخطابه و دانشگاه ها 
و مدارس و رسانه های جمعی امری ضروری است که 
اهتمام جدی و هوشمندانه در قبال آن ضمن تقویت 
حمایت ملی، بسترهای موفقیت طرح را نیز تنظیم و 

فراهم تر خواهد کرد.

 به امر به معروف و نهی از منکر 
برچسب سیاسی نزنیم

رئیس ســتاد کل نیروهای مســلح کوتاهــی برخی از 
دستگاه های فرهنگی، آموزشی، تربیتی کشور را عامل 
بعضی هنجارشــکنی ها در عرصه فرهنگ و اخلاق 
جامعه دانست و خاطر نشــان کرد: اگر دستگاه های 
مسئول به رســالت و وظایف خطیر خود عمل کنند از 
اجرای طرح هایی چون طرح امنیت اخلاقی در جامعه 
توســط نیروی انتظامی بی نیاز می شویم. فیروزآبادی 
تصریح کرد: طرح امنیت اخلاقی هنجارشــکنان را 
نگران و اشــخاص و جریان های غرب گرا و مروجان 
بی بند و باری در جامعه را منفعل ساخته است به گونه 
ای که به اظهار نظرهای متناقض و در تضاد با قانون و 

احکام اسلام پرداخته اند .
وی تصریح کرد: غیرت ملی و تعصب دینی به ما حکم 
می کند برای خشــنودی خداونــد و امنیت و آرامش 
روحــی و روانی جامعه به اقامه امر بــه معروف و نهی 
از منکر برچسب سیاســی نزنیم و با یک اراده و عزم 

فراگیر و همگانی به برپا داشتن آن بپردازیم. 
فیروزآبادی برنامه ریزی همه جانبه و اعمال سیاست 
های متناسب با شرایط و امکانات محیطی را از جمله 
الزامات موفق ساختن طرح امنیت اخلاقی قلمداد 
و خاطر نشان کرد: همانگونه که مقام معظم رهبری 
)مدظله العالی( فرموده اند، امنیت، امنیت اخلاقی 
و امنیت اجتماعی مسئولیت جمهوری اسلامی است 
و مظهر این امنیت و عامل وسط میدان این امنیت نیز 
نیروی انتظامی است که بایستی مهربانانه، مقتدرانه 
و هوشــمندانه و بدون توجه به جنجال آفرینی های 

جاری قاطعانه از آن صیانت کند.

رویداد 24 نوشت: محمود در آغوش وعده ها و شایعات
در حالی که زمزمه های بازگشت و کاندیداتوری محمود احمدی نژاد در انتخابات ریاست جمهوری 96، از مدت ها پیش به گوش می 

رسید؛ این زمزمه ها با شکست اصولگرایان در انتخابات مجلس دهم بیش از پیش تقویت شد.

 تدبیر 24 نوشت: هراس دلواپسان از تقویت نزدیکی لاریجانی به اعتدالیون
همزمان با تداوم گمانه زنی ها درباره احتمال ریاست لاریجانی و عارف بر مجلس آینده رسانه های دلواپسان هراسناک از تفاهم احتمالی 

اصلاح طلبان با لاریجانی و دور شدن او از اصولگرایان هستند.

 فارس نیوز نوشت: »وارونه نمایی« نتیجه انتخابات مجلس در اردوگاه اصلاحات
اصلاح طلبان می گویند پیروز قاطع انتخابات مجلس بوده اند و اکنون می توانند برای هیأت رئیسه مجلس آینده نیز تصمیم گیری کنند ولی 

نگاه به برخی واقعیات میدانی عرصه سیاست نشان می دهد این ادعا اما و اگرها و ابهامات بسیار دارد.

 افکار نیوز نوشت: عارف با طلبکاران هفتم اسفند چه می کند؟
بنا بر ادعای رسانه های اصلاح طلب فهرست مورد حمایت محمدرضا عارف توانسته است در سراسر کشور بیش از 120 کرسی مجلس را 

در دست بگیرد. در بدو امر این یک پیروزی برای جناحی محسوب می شود که به مرور می خواهد به فضای سیاسی کشور بازگردد.

عکس روزسایت نگار

در حاشیه دیدار وزیر 
خارجه مالزی و ایران

خبرنامه

از برجام به اندازه برجام انتظار داشته باشیم
برخی مخالفان داخلی در صف تندروهای آمریکایی و صهیونیستی قرار دارند

محمدباقــر نوبخت صبح امروزدر نشســت خبــری هفتگی خود بــه انتقادات 
دربــاره دســتاوردهای برجــام پاســخ داد و گفــت: بایــد از برجــام بــه اندازه 
برجــام انتظار داشــته باشــیم. نوبخت تصریــح کرد: اگــر برجــام موفقیتی 
بــرای آمریکا بــود نامزدهــای انتخابــات آنهــا از برجــام تعریــف می کردند 
نــه اینکه بگوینــد برجام را پــاره می کننــد. برخــی در داخل کشــور در همان 
 صفــی قــرار گرفته انــد کــه تندروهــای آمریکایــی و صهیونیســت ها در آن 

قرار دارند.

رفتارهای آمریکا محکوم، ولی بی ارتباط با برجام  است
نوبخت با طرح این پرســش منتقدان برجام که محصول برجام چه بوده است، 
 افزود: عــده ای از ابتدا بــا مذاکرات مخالــف بودند و بیــان می کردند امکان 
دســتیابی به توافق وجود ندارد اما بعد از اجرایی شدن برجام درباره نتایج آن هم 

تشکیک کردند.
نوبخت با اشــاره به اینکه در طول مذاکرات مطرح شــد کــه فقط تحریم های 
مربوط به مسائل هسته ای لغو خواهد شــد، تصریح کرد: ما سایر تحریم های 
غیرهســته ای را هــم قابــل پذیرش نمی دانیــم اما این مســائل را بایــد از هم 
تفکیک کنیــم. دولت آمریــکا اعلام کرد که سیســتم پدافندی کــه به تازکی 
 وارد کشــور شــده با برجــام معارض اســت اما ما هــم گفتیم که ایــن دو با هم 

متفاوت است. 
ســخنگوی دولت با بیــان اینکه رفتارهایی کــه از آمریکا انجام 

می شــود از نظــر مــا محکوم اســت تصریح کــرد: ولی 
ارتباط با برجام نــدارد و در واقع با روح برجام متفاوت 

اســت. آخرین اقدام آنها هم برداشــت دو میلیارد 
دلار از منابــع کشــورمان بود که البتــه ما برای 
اســتیفای حقــوق خــود تمــام تلاشــمان را 
 می کنیم. ما باید از برجــام به اندازه برجام توقع 

داشته باشیم.
وی بــا مطــرح کــردن ایــن پرســش کــه 
دســتاوردهای برجام تاکنون چه بوده است، 

اظهــار کــرد: رفــع تحریم هــا اولیــن نتیجه 
برجــام بود. مــا موفــق شــدیم پــس از اجرای 
برجــام بیش از یک میلیون بشــکه نفت بیشــتر 

از گذشــته صادر کنیم؛ آیا کســی هست که بگوید 
تحریم نفتی لغو نشــده است؟ برجام یک 

دســتاورد حقوقی بزرگ برای 

 ملت ما بوده و همچنین فرصت ســرمایه گذاری را برای رشــد اقتصاد کشــور 
فراهم کرد. 

نوبخت افزود: پس از برجام 16 هیأت تجاری برای عقد قرارداد به ایران ســفر 
کرده اند و تاکنون در این ســه مــاه ۸ رئیس جمهور، 5 نخســت وزیر، 3 رئیس 
مجلس و 14 وزیر امور خارجه به ایران آمده اند. ما با 12 بانک و موسسه جهانی 
برای استفاده از 73 میلیارد دلار خطوط اعتباری مذاکره کرده ایم و برای 41 پروژه 
 در استان های مختلف 3 میلیاردو 41۸ میلیون دلار مجوز سرمایه گذاری صادر 

شده است. 
ســخنگوی دولــت با بیــان اینکــه اگــر برجــام موفقیتی بــرای آمریــکا بود 
نامزدهــای انتخابــات آنهــا از برجــام تعریــف می کردنــد نــه اینکــه بگویند 
برجــام را پــاره می کنند، خاطرنشــان کرد: برخــی در داخل کشــور در همان 
صفــی قــرار گرفته انــد کــه تندروهــای آمریکایــی و صهیونیســت ها در آن 
قــرار دارنــد. وی در عین حــال تأکید کــرد: با این وجــود ما از ســختی های 
مردم مطلعیــم و رئیــس جمهور و تمــام اعضای دولــت تمام تــلاش خود را 
 انجام می دهند تا این مشــکلات حل شــود و دســتاوردهای برجام ســریع تر 

آشکار شود.

دولت معتقد است اعتبارنامه خالقی باید صادر شود
نوبخت در ادامه این نشســت درباره آخرین وضعیت پرونده منتخب سوم مردم 
اصفهان،  گفت: در این باره بین دولت و شــورای نگهبان 
اختلافــات حقوقی وجود دارد و دولت معتقد اســت 
اعتبارنامــه این فرد باید صادر شــده و در مجلس 
دهم بررسی شــود. وی افزود: زمانی که من 
در ســال 67 نماینــده مجلس بــودم اتفاق 
مشــابهی افتاد که اعتبارنامــه در مجلس 
بررســی شــد. در این راســتا وزارت کشور 
 بایــد از همــه ظرفیت هــای قانونــی خود 

استفاده کند.
ســخنگوی دولت دربــاره اقدامــات دولت 
یازدهم بــرای اســتیفای دو میلیــارد دلار از 
آمریکا، تصریح کرد: با دستور رئیس جمهور 
هیأتی مأمور شــدند تا هم حقوق ملت ایران 
را اســتیفا کنند و هم از ســایر اموال ایران در 
خارج از کشور صیانت کنند. در این بین عده ای 
می توانســتند تصمیمات درست تری 

بگیرند تا این مشکل درست نشود. البته ما نمی خواهیم وارد این موضوع شویم 
و باید مقامات مربوطه آن را دنبال کنند. تمام همت ما این است که حقوق خود 

را استیفا کنیم.
نوبخت همچنین در پاسخ به این پرسش که آیا دولت نظر خاصی درباره ریاست 
مجلس دهم دارد، تصریح کرد: این تحلیل ها گمانه زنی غیرواقعی اســت، زیرا 
باید در این خصوص نمایندگان مجلس نظر دهند. ما نظری نداریم که خواسته 
باشــیم آن را بر نمایندگان تحمیل کنیم. ما به اســتقلال قــوه قضائیه و آزادی 

نمایندگان معتقدیم.

احتمال پیگیری حقوقی ادعای دخالت دولت در انتخابات
در ادامــه خبرنــگاری دربــاره ادعــای برخــی در خصــوص دخالــت دولت 
در انتخابــات ســوالی پرســید کــه نوبخــت در پاســخ گفــت: ایــن ادعاهــا 
مطــرح شــده اســت، اما مــن توصیــه می کنم هــر کســی ادعایــی دارد که 
مســتند اســت آن را حتماً مطرح کنــد. با این وجود کســانی که در رســانه ها 
شــبهه افکنی می کننــد بایــد در صداقــت آنها شــک کــرد. اگر لازم باشــد 
 معاونــت حقوقی ریاســت جمهــوری هم پیگیر ایــن ادعاهای بــدون مدرک 

خواهد بود.
وی درباره ترکیب مجلس دهم و تعامل دولت با این مجلس نیز خاطرنشان کرد: 
اکنون فراکسیون اکثریت در مجلس شکل گرفته است؛ البته ما نظری درباره 
اکثریت یا اقلیت مجلس نداریم و تردید نداریم می توانیم بهتر از مجلس نهم با 

این مجلس تعامل کنیم.
وی در بخــش دیگری از این نشســت درباره اظهــارات عراقچی در خصوص 
زمــان خریــد اوراق قرضــه آمریکایــی، خاطرنشــان کــرد: ایــن اوراق در 
یــک دوره ای از ســال 2003 تــا 200۸ خریــداری شــده اســت. کارگروهی 
اکنــون مشــخص شــده و در این رابطــه گزارشــی را تهیــه می کنــد که هر 
وقــت این گــزارش تکمیل شــد ما نتایــج آن را به اطــلاع مردم می رســانیم. 
 مــا دنبــال اســتیفای حقوق خــود هســتیم و دنبــال بحث هــای داخلی آن 

نیستیم.
خبرنــگاری در ادامــه این نشســت از ســخنگوی دولت پرســید کــه آیا دولت 
می توانــد برنامــه ششــم توســعه را از مجلــس پــس بگیــرد تا مانــع تصویب 
شــتابزده آن در مجلــس نهم شــود که نوبخت در پاســخ گفــت: اخباری هم 
به ما رســیده که برنامه ششــم در مدت زمان کوتاهــی در مجلس نهم مطرح 
شــده و جهت گیری آن هــم مخالف با آنچــه دولت مدنظر دارد، اســت. البته 
مــا هنوز آن را ندیده ایم ولــی طبق آیین نامه داخلی مجلس اگــر کلیات برنامه 
تصویب نشــده باشــد می توانیم تقاضای استرداد آن را داشــته باشیم ولی اگر 
 کلیات آن تصویب شــده باشد باید اســترداد آن از طریق رأی گیری در مجلس 

انجام شود.
وی در ادامــه در مــورد ممنوعیــت ورود خودروهــای آمریکایــی به کشــور، 
تصریــح کــرد: مــا خــود را مقیــد بــه حمایــت از تولیــد داخلــی می دانیم و 
 محدودیــت ورود ایــن خودروهــا را از طریــق عــدم ثبــت ســفارش آنهــا 

انجام می دهیم.


